
Zápis
z 29. řádného zasedání Akademického senátu FSI

VUT dne 25. 4. 2024

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani Mgr. Hoderová, prof. Křupka, doc.

Katolický a doc. Kalousek, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:

1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 28. řádného zasedání, plnění

usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Souhrnná zpráva o výsledku voleb
5. Schválení Analytických podkladů k výroční zprávě o hospodaření FSI VUT za rok

2023
6. Schválení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2023
7. Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2024
8. Schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné,

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2024
9. Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2023
10. Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2023/2024
11. Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2024/2025
12. Předložení Dodatku č. 4 k Organizačnímu řádu FSI VUT a Dodatku č. 3 Směrnice

děkana č. 2/2019 (Statut NETME Centre)
13. Schválení termínu (23. 5. 2024) a programu příštího zasedání
14. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany a tajemníka fakulty.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 28. řádného
zasedání, plnění usnesení

Oproti rozeslanému programu navrhl doc. Návrat doplnění bodu 12 o předložení Dodatku
č. 3 Směrnice děkana č. 2/2019 (Statut NETME Centre).
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 29. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 28. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Dne 8. 4. 2024 proběhlo výběrové řízení na místo ředitele ÚMVI, na doporučení

výběrové komise byl jmenován ředitelem ústavu doc. Pantělejev.
- Počet zaplacených přihlášek uchazečů o studium BSP na rok 2024/2025 činí 1907

(o 118 více než minulý rok), do NMSP je zaplaceno o 16 přihlášek méně.

Prof. Štětina:
- Byl schválen mimořádný termín zasedání AS VUT na 7. 5., na kterém se očekává

schválení rozpočtu.

ad 4) Souhrnná zpráva o výsledku voleb

Předseda volební komise doc. Klimeš informoval senátory o výsledku voleb.
Výsledky byly zveřejněny dnes po půlnoci na webových stránkách voleb. Volební komise
se sešla před zasedáním, aby losem rozhodla o pořadí v případě shodného počtu hlasů.
Senátoři byli seznámeni s finální pořadím, které je již také zveřejněno na stránkách voleb
spolu s protokoly o volbách.
Doc. Klimeš konstatoval, že volební komise neobdržela žádné stížnosti či připomínky,
volební komisi se díky jejímu aktivnímu přístupu podařilo vyřešit všechny nejasnosti již v
průběhu podávání návrhů, voliči měli také k dispozici veškeré informace na webových
stránkách voleb.
Doc. Klimeš provedl srovnání volební účasti s minulými volbami a konstatoval, že
elektronizace voleb přispěla k nárůstu účasti zvláště ve volebním obvodu studentů.

ad 5) Schválení Analytických podkladů k výroční zprávě o hospodaření FSI
VUT za rok 2023

ad 6) Schválení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2023

Dokumenty projednala finanční komise, Ing. Tesař uvedl, že poté byly provedeny drobné
opravy, které neměly vliv na obsah.
FK projednávala dokumenty na dvou jednáních a doporučuje jejich schválení.
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Usnesení: AS FSI schvaluje Analytické podklady k výroční zprávě o hospodaření FSI
VUT za rok 2023 ve znění ze dne 22. 4. 2024.
Hlasování č. 4: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2023 ve
znění ze dne 22. 4. 2024.
Hlasování č. 5: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 7) Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2024

Ing. Tesař uvedl, že rozpočet je sestaven jako prorůstový s důrazem na motivaci k
výkonu a tlumení inflačních tlaků.
Normativní příjmy stagnují (důvodem je rostoucí obrat i výkon fakulty, který s sebou
zároveň přináší rostoucí odvody). Rozpočet počítá s náklady souvisejícími s rekonstrukcí
areálu (z toho plyne nutnost podstatnou měrou využít fondy, fakulta aktuálně disponuje
dostatečnými rezervami).
Úroveň mzdového fondu zůstává zachována. Centrální náklady se zvyšují o inflaci. V
rozpočtu je počítáno s vícenáklady na realizaci rekonstrukcí a náklady na rozvoj studijní
infrastruktury. Čerpání rezerv se předpokládá ve výši 50 mil.
Tajemník dále seznámil senátory s akcemi fakultního významu.

FK projedná předložený dokument na zasedání dne 2. 5. 2024.

Na dotaz doc. Záděry ohledně rekonstrukce trafostanic Ing. Tesař odpověděl, že pokud
bude stav posouzen jako havarijní, je možné vybrat dodavatele ve zkráceném výběrovém
řízení.

ad 8) Schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a
vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti
FSI VUT v Brně pro rok 2024

Senátoři obdrželi druhou verzi dokumentu, ve které došlo pouze k dílčí změně.
Připomínky, které byly k dokumentu vzneseny, byly projednány na schůzce s LK, většina
z nich se týkala bodů a formulací převzatých z Plánu realizace Strategického záměru
VUT.
Plán projednala VR FSI bez připomínek.
Dokumentem se zabývala LK, všechny připomínky byly vysvětleny, žádné další komise
nevznesla.

Usnesení: AS FSI schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok
2024 ve znění ze dne 24. 4. 2024.
Hlasování č. 6: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

ad 9) Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2023

S předloženým dokumentem se senátoři mohou seznámit na senátním disku.
Zpráva bude projednána na společné schůzce dne 2. 5. 2024.
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ad 10) Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP
za ZS 2023/2024

Proděkan Kalousek poděkoval ředitelům ústavů za konstruktivní přístup při projednávání
Zprávy a SKASu za projednání komentářů.
Počet studentů, zapojených do ankety, vykazuje klesající tendenci, vedení FSI plánuje
marketingové akce ke zvýšení počtu respondentů. V této souvislosti je ve zprávě také
několikrát zdůrazněno, že neúčast na anketě vedení fakulty i pedagogové vnímají jako
víceméně kladné hodnocení, bez nutnosti měnit dosavadní metody výuky.
Téměř 80 % pedagogů dosáhlo dobrého hodnocení, mírně vzrostl počet negativně
hodnocených pedagogů (5 %).
Mírně vzrostl počet nezveřejněných komentářů (oproti minulým anketám nebyly
zveřejněny komentáře, které se týkají konkrétního pedagoga, ale nemají dopad v širších
souvislostech, dále nebyly zveřejněny velmi subjektivní komentáře a komentáře se
sporným vyjádřením) - tyto komentáře jsou přístupné pouze vedení fakulty a pedagogům,
kterých se týkají. Cca 8 % komentářů je skryto z důvodu nevhodného vyjádření.
U cca 0,3 % komentářů požádalo vedení fakulty o vyjádření ředitele ústavů.
Zpráva byla projednána se SK, která dala některé návrhy a doporučení, kterými se bude
vedení fakulty pro příští období zabývat, např. u vyjádření ústavů více sledovat metodiku
hodnocení. Proběhla také diskuze, jakým způsobem přistoupit k hodnocení pedagogů,
kteří v daném semestru neměli výuku a přesto byli hodnoceni. Do poslední verze, která je
senátorům k dispozici, byla doplněna reakce ředitele ústavu.

SK doporučuje Zprávu o hodnocení výuky ke schválení.

Na dotaz doc. Svobody ohledně zpřístupnění odpovědí pedagogů na komentáře studentů
odpověděla Mgr. Hoderová, že vzhledem k anonymitě ankety se odpověď vyučujícího
konkrétnímu studentu nezobrazí, možným řešením by bylo zpřístupnit odpovědi jako
celek.
Doc. Svoboda dále uvedl, že vyučující nevidí anketu z pohledu studenta a nemůžou jim
tedy odpovědět na jejich dotazy např. ohledně náročnosti vyplnění ankety apod. Na tento
podnět zareagovali členové studentské komory a ostatním senátorům anketu z pozice
studentů ukázali.
Doc. Blecha uvedl, že vzhledem k hodnocení vyučujících, kteří žádnou výuku nemají,
považuje číselné hodnocení za nedůvěryhodné, větší vypovídací hodnotu mají slovní
komentáře.
Ing. Bradáč upozornil na chybně uvedený údaj v článku 3, který bude opraven na
správné znění: Ochota respondentů k účasti v anketě se oproti loňsku snížila o 6,3
procentních bodů.
Na dotaz ohledně nezveřejněných komentářů odpověděl proděkan Kalousek, že
vyučující viděli všechny komentáře na svoji osobu, které nebyly skryté, a mohli na ně
reagovat.

Usnesení: AS FSI projednal Zprávu o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2023/2024
ve znění ze dne 25. 4. 2024 a nemá pozměňující připomínky.
Hlasování č. 7: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 11) Konečné projednání Časového plánu akademického roku
2024/2025

Proděkanka Hoderová uvedla, že v předloženém dokumentu došlo k opravě překlepu,
zásadní změnou bylo zkrácení termínu pro podávání přihlášek do programů vyučovaných
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v AJ na dobu od 1. 11. 2024 do 28. 2. 2025. Důvodem je poskytnout studentům větší
časový prostor pro získání víza.
SK dokument projednala a doporučuje ho ke schválení.

Usnesení: AS FSI projednal Časový plán na akademický rok 2024/2025 ve znění ze dne
25. 4. 2024 a nemá námitek.
Hlasování č. 8: pro: 27 proti: 1 zdržel se: 1

ad 12) Předložení Dodatku č. 4 k Organizačnímu řádu FSI VUT a
Dodatku č. 3 Směrnice děkana č. 2/2019 (Statut NETME Centre)

Předmětem úpravy Organizačního řádu fakulty je přesun provozu podatelny a
provozu služebních vozidel ze Správního oddělení na Oddělení správy budov.
Na ÚMTMB dochází k přejmenování odboru energy harvestingu a senzorických
systémů na odbor autonomních systémů a na ÚAI dochází k přejmenování odboru
počítačových sítí na odbor kyberneticko-fyzikálních systémů.
Tyto změny se dotkly i struktury NETME Centre, kde dochází k přejmenování sekce
NCK MESTEC - sekce kybernetiky a robotiky na NCK MESTEC - sekce průmyslové
automatizace a digitalizace.

ad 13) Schválení termínu (23. 5. 2024) a programu příštího zasedání

Termín 30. zasedání byl navržen na čtvrtek 23. 5. 2023 ve 14.00 hod.

Návrh programu pro 30. zasedání AS FSI:
- Rozdělení finančních prostředků - schválení
- Výroční zpráva o činnosti - schválení
- Dodatek Organizačního řádu č. 4 - schválení
- Dodatek č. 3 Směrnice děkana č. 2/2019 - konečné projednání

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 30. zasedání AS FSI na
23. 5. 2024.
Hlasování 9: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 4

ad 14) Různé

Tento bod neměl věcnou náplň.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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